
KGSTüléssk 
A KGST szénbányászati 

állandó bizottsága október 
7-én és 8-án a szovjetunió-
beli Tk varcsel i-ben — (Grú-
ziában) — tartotta meg 27. 
ülését. Az ülésen bolgár, 
lengyel, csehszlovák, ma-
gyar, NDK-beli. román és 
szovjet küldöttség vett részt. 

Az ülésen a bizottság el-
nöke, a Lengyel Népköztár-
saság bánya- és energiaügyi 
minisztere előadást tartott 
„A Nagy Októberi Szocialis-
ta Forradalom és a szocia-
lista országok közötti gazda-
sági együttműködés új típu-
sa" címmel. 

A felszólaló küldöttség-
vezetők üdvözölték a szov-
jet delegációt és személyük-
ben az egész szovjet népet 
a Nagy Október 50 éves 
jubileuma alkalmából. 

A bizottság megvizsgálta a 
KGST-tagországok szénbá-
nyászata műszaki-gazdasági 
fejlődésének 1970-ig szóló 
irányelveit, a KGST-tagor-
szágok tüzelőanyag-energeti-
kai mérlegének előzetes szá-
mításait 1980-ig, a szénbá-
nyászat fejlesztési terveinek 
koordinálási programját és 
tartalmát az 1971—1975-ös 
évekre, elfogadta a bizottság 
1968. évi munkatervét és 
más kérdéseket. 

A bizottság minden meg-
vizsgált kérdésben megfele-
lő határozatot és ajánlást 
fogadott el, a kölcsönös 
megértés és a baráti együtt-
működés légkörében. 

Leningrádban szerdán 
megnyílt a KGST mezőgaz-
dasági állandó bizottságának 
24. ülésszaka. Az ülésszak 
munkájában Bulgária, Cseh-
szlovákia. I.engyelország, 
Magyarország, Mongólia, az 
NDK. Románia és a Szov-
jetunió küldöttsége vesz 
részt. 

JBiZ Ú j t@8 s V©S'W©ll 
műhelyéből 

Folyik a jogi előkészítő munka 
a gazdaságirányítási rendszer reformjához 

Az országgyűlés a közel- veszélyeztetné, de a gazda-
múltban fogadta el az új sági vezetés hatékonyságát 

körök ésszerű kialakításá-
val, 

* Például olyan szerződési sza-Munka Törvénykönyvét, 
termelőszövetkezeti és a olyan irányelvekre, amelyek ^ i v ő v L V ^ m e l ' v é k í T m e e -
földjogi törvényt. Elfogadá- mintegy közvetítve a jog- „ . f f ^ í S , t - i T o . l 
sukkal a gazdasági reform szabály és a házi szabályzat 
előkészítésének fontos sza- között, biztosítják a törvé-
ka.sza zárult le, de ezzel ter- nyességet és a szükséges mé-
mészetesen jogi téren sem retű egyöntetűséget. 

rendelő helyzetét erősítik 
nem megfelelő minőség szál-
lítása esetén. Ennek ellenére 
nem lehet eltekinteni attól, 

fejeződött be az előkészítő A jogszabály-előkészítés ® , - z v l u 
munka. A most előkészítés másik iránya az állam és a helyzetüknél fogva gyengebb 
alatt levő jogszabály-terve- gazdasági szervezetek kap-
zetekről a következőkben tá- csolatát az új gazdasági me- ^ ^ k ^ d e b r é vállalatoknál 
jékoztatták az Igazságügy- chanizmusban rendező jog- S w ' X e t k e 7 e t e ^ l -
minisztériumban a sajtó szabályok utolsó sorozatá- m e t 0 1 e g szovetKezeteKnei 
munkatársait: halt, egy sor kormányszin-

Ezekben a hetekben a jog- t e n megjelenő rendeletnek a 
szabály-előkészítő munka kiadósa. Ilyenek: 

pozícióban vannak a velük 
szemben álló termelő- vagy 

Elutazol! az üzbég küldöttség 
Az üzbég baráti küldött- Béla. a Külügyminisztérium 

ség. amely M. T. Turszunov főosztályvezetője, valamint 
vezetésével az üzbég kultu- az MSZBT több vezetője, a 
rális napok alkalmából 10 Külügyminisztérium és a 
napot töltött hazánkban, Művelődésügyi Minisztérium 
szerdán elutazott Budapest- munkatársai búcsúztatták, 
ről. Velük együtt utazott a Ott volt F. J. Tyitov, a Szov-
kulturális napokon részt vett jetunió magyarországi nagy-
20 tagú művészdelegáció is. követe és a nagykövetség 

A vendégeket a Ferihegyi t o b b tegja. 
repülőtéren Brutyó János, M. T. Turszunov búesú-
az MSZMP Központi Ellen- szavaiban köszönetet mon-
őrzó Bizottságának elnöke, dott a meleg fogadtatásért 
dr. Orbán László, a műve- é s . b z b é g n«P f f , . , , , , ráia iránt tanúsított, erdek-lodesugyi mmiszter első he- ] M é s é r t A v e n d é g i á t ó k ne-
lyettese, Mihályfi Erno. a v ó b o n Mihályfi Ernő mél-
Magyar—Szovjet Baráti Tár- tatta az üzbég kulturálisna-
saság elnöke és Némcthy pok jelentőségét (MTI) 

Jubileumi ünnep 
Pécsett 

A 600 éves magyar felső-
oktatás pécsi jubileumi ün-
nepségein részvevő külföldi 
vendégprofesszorok első csa-
portja — több mint negy-
ven egyetemi fanár. dékán, 
rektor és rektorhelyettes, 
akik közül többen a buda-
pesti jogi kar most soronkö-
vetkező jubileumán vesznek 
részt — elutazott Pécsről. 

A szerdai napon egyéb-
ként a Mecsekkel és a vá-
rossal ismerkedtek a jubi-
leumi ünnepségek részvevői, 
míg az egyetemi, főiskolai 
hallgatók ifjúsági filmbemu-
tatókon, a pécsi felsőoktatási 
intézmények irodalmi alkotó 
köreinek estjén és sportver-
senyeken vettek részt. 

Á jubileum alkalmából 
Hans Vallenius főpolgár-
mester vezetésével Pécsett 
tartózkodik a finnországi 
testvérváros. Lahti háromta-
gú küldöttsége. 

kettős irányú. Egyrészt — 
miniszteri rendeletileg be-
zárólag — 

véglegesíteni kell az or-
szággyűlés által megalko-
tott törvények végrehaj-
tási rendeleteit. 

A végrehajtási rendeletek-
nek azért van az eddigiek-
nél is nagyobb jelentőségük, 
mert a legutóbb meghozott a a k ° r megfogalmazott egyik 
törvények bizonyos értelem- f ° követel menyenek. a ható-
ben kerettörvények. Az élet s a g l , «* a , ftoz.dálkodási fel-
egyes területeinek csak főbb a d a t k o r különválasztásának 
jogi szabályait fogalmazzák e l e f ie t tesznek. , 
meg, s felhatalmazást adnak A reform elokeszítéset 
a kormánynak, illetve az n e m l e het elkepzelni a ter-
egyes minisztereknek, hogy mekforgalom uj követelmé-
a törvények kereteit részié- nyeknek megfelelő atalaki-
tes tartalommal töltsék ki. tesa nélkül. Ezek azt. tükrö-

A végrehajtási rendeletek- z , k . h ° S y a gazdásági egy-
nek még egy új vonásuk s e g e k f o szabályként azzal 
lesz. ami abból adódik, hogy szerződnek gazdasági celláik 
a vállalatok termelőszövet- megvalositasara. akivel akar-
kezetek saját maguk által n a k - o I y a n szerződésfajtát 
kidolgozott szabályzatokkal, kötnek, amely a céljaiknak 
működési irányelvekkel stb. legjobban megfelel. E szem-
alakítják ki a saját viszo- P° n t °k figyelembevetelével 

D r . T f m á r M á t y á s 
K o m á r o m m e g y é b e n 

jövede- károsítástól. Az egyik ilyen j D r T i m ó r Mátyás, a Mi- vett a város és a járás poli-

hathatós jogszabály védje 
akár az árak, akár a minő-j 
ség terén számba jövő meg-1 

a beruházásra, a 
lemképzésre és -elvonás- eszköz lesz a vállalatokkal 
ra, valamint az árszafoá- szomben alkalmazható gaz-
lyozásra vonatkozó kor- d a s á g i b í r s á & a m e l y a rossz 
manyrendeletek. • . . . . •, , , -

E kormányrendeletek terve- m m o s e g u termek termelese, 
zetei sikeresnek mondhatók, forgalomba hozatala, maga-
különösen abból a szem- sabb ár követelése stb. ese-
pontból, hogy a reform jogi tén alkalmazható. (MTI) 
munkálatainak megindula- _ 

nisztertanács elnökhelyettese tikai, gazdasági és szakszer-
szerdán Komárom megyébe vezeti vezetőinek értekezle-
látogatott. Tatabányán a me- tén. A Minisztertanács el-
gye párt- és tanácsi vezetői nökhelyettese az időszerű 
fogadták, s tájékoztatták a gazdasági kérdésekről tájé-
megye helyzetéről. Dr. Ti- koztatta a megjelenteket, 
már Mátyás ezután Komá- Ezután az almásfüzitől 
romba utazott, ahol részt timföldgyárba látogatott. 

nyaiknak legjobban megfe-
lelő részletszabályokat. 

készültek a termékforgalom-
ról, a külkereskedelmi vál-

A 4——: . lalatok belföldi szerződéses 
a módja n t S etényökkri K AP«olatairól szóló kor-

S . mányrendelkezések, s ezeket 
a szempontokat tartjók szem 
előtt a vállalkozási szerző-
déseket, valamint a mező-
gazdasági termékforgalmat 
érintő előkészületben levő 

kecsegtet: a konkrét gazda-
sági körülmények, a kollek-
tívák belső viszonyai soha-
sem általánosíthatók olyan 
tökéletesen, hogy az adott 

S b á S k a , m Í d e n f o r n S ^ z a b á l ^ 
öltsön testet. Minél maga-
sabb fokú az általánosítás, 
annál több a kivétel lehe-
tősége. A vállalatok, szövet-
kezetek most vázolt — mint-

Katonai főiskolákon 
képezik a tiszteket 

Ülésezett as országgyűlés honvédelmi bizottsága 
(Kiküldött munlcatársunk alakult, tízéves 

telefonjelentése.) Az ország- alatt jól képzett 
gyűlés honvédelmi bizottsá- adott a néphadseregnek, a 
ga tegnap, szerdán egész Belügyminisztérium karha-
napos ülésén az új katonai talmának és határőrségnek. 

működése zai Barna ezredes, a Kos-
tiszteket suth Lajos katonai főiskola 

főiskolák helyzetét tárgyal-
ta Budapesten, a Zalka Má-
té katonai műszaki főisko-
lán. A honvédelmi bizott-
ság tagjai és a sajtó képvi-
selői a Zalka Máté katonai 
műszaki főiskolán és a Kos-
suth Lajos katonai főisko-

A fejlődés és a vele növek-
vő követelmények azonban 
szükségszerűen indokolták a 
katonai főiskolák életrehí-
vását. A katonai tudomá-
nyoknak, technikának és a 
széles körű általános mű-
veltség adásának jegyében a 

Ián tanulmányozták a tiszt- Zalka Máté és a Kossuth Lajos 

Sokak érdeklődésére tart-
hat számot az előkészü-
letben levő újítási rende-
let is. 

A tervezet egyrészt lehe-
egy jogszabályalkotó — te- fővé teszi azok javaslatának 
vékenysége ezt hivatott át- újításként elfogadását is, 
hidalni. akiknek a megoldás munka-

Ennél a „házi" jogszabály- k ö r i kötelezettségébe tarto-
alkotásnál azonban kezdeti Z l k . másreszt általában — a 

képzéssel összefüggő kér-
déseket és megismerkedtek 
a főiskolák oktató-nevelő 
munkájával, általános életé-
vel. A honvédelmi bizottság 
ülésén, s tanulmányútján 
részt vett Vass Istvánné, az 
országgyűlés alelnöke, to-
vábbá a Magyar Néphadse-
reg tábornoki karának több 
tagja ;s. 

A honvédelmi bizottság 
ülését, valamint a Magyar 

katonai főiskola és a Kilián 
György repülőműszaki tiszti 
főiskola képzi a néphadsereg 
tisztjeit. A három főiskolán 
a tanulmányi idő négy év, 
s hallgatókat az államvizsga 
után előmenetelüknek meg-
felelően és rendfokozattal adott: 

parancsnoka tájékoztatott a 
két iskola tanszékeinek 
munkájáról. A főiskolákra 
— mint mondották — há-
romszorta többen jelentkez-
tek a felvehető létszámnál. 

Az országgyűlés honvédel-
mi bizottsága elismeréssel 
nyilatkozott a tapasztaltuk-
ról. Megállapította, hogy a 
követelményeknek megfe1?-
lő a tisztképzés, minden te-
kintetben adottak a feltéte-
lek. A helyszíni tanulmá-
nyozás, a tanszékek munká-
jának megtekintése után 
Vass Istvánné, az országgyű-
lés alelnöke lapunk munka-
társának rövid nyilatkozatot 

nehézségekkei. hibaforrá- c i í - ' a z á s formájának skáláját I Néphadsereg politikai főcso-
sokkal is számolni kell. 

Ilyen lehet, hogy az egyes 
vállalatoknál, szövetkezetek-
nél: különféle értelmezések 
nyomán a jogszabályok ke-
reteit túllépő szabályzatok, 
munkarendek stb. jelennek 

A magyar kiállítás 
londoni sikere 

Uku Pál művelődésügyi 
miniszter szerdán London-
ban E. Moonman képviselő 
kalauzolásával megtekintette 
a brit parlament épületét, 
majd ellátogatott a West-
minster műszaki főiskolára. 
Délután Incze Jenő, hazánk 
londoni nagykövete fogadást 
adott Ilku Bál tiszteletére. 

A szerdai lapok közül a 
Times „Magyarország gaz-
dag művészeti öröksége" cí-
mű terjedelmes cikkel és 
két fényképpel, a Guardian 
képpel, a Daily Telegraph 
rövid cikkel méltatja a IX. 
—XVII. századi műkincsek 
kedden megnyílt kiállítását. 
A Daily Telegraph „Nagy-
szerű bemutatónak" nevezi a 
kiállítást és elismerően ál-
lapítja meg, hogy a magya-
rok beleegyeztek a három-
hónapos nyitva tartásba, ami 
lehetővé teszi, hogy kará-
csonyi ünnepek idején vár-

szélesítve — a vállalatra, i l 
letőleg a vállalat és az újító 
megegyezésére bízza az anya-
gi elismerés formájának és 
mértékének megválasztását. 

Az új gazdasági viszpnyok 
közepette fokozott jelentő-

m e t Ez a törvényességet is v a n a n n a k ' h o g y a v á~ 
^ a l 0 r V e n y e S S e g e t IS sárlók érdekeit hatóságilag 

védjék. Elképzelhetőek 
ugyanis olyan átmeneti jel-
legű törekvések, hogy a vál-
lalatok nyereségüket az ár 
emelésével, illetve a minő-
ség rontásával kívánják nö-
velni. 

Az ilyen törekvésekkel 
szemben elsősorban nem 
adminisztratív szabályozás-
sal kell felvenni a harcot, 
hanem a gazdasági érdek-

ható hatalmas múzeumláto-
gató tömeg is megtekinthes-
se a gazdag anyagot. 

portfőnöksége által rende-
zett sajtótájékoztatót Róka 
Mihály vezérőrnagy, az or-
szággyűlés honvédelmi bi-
zottságának titkára nyitotta 
meg. Ezután Oláh István 
vezérőrnagy, honvédelmi mi-
niszterhelyettes adott ismer-
tetést a tisztképzésről. Az 
Elnöki Tanács rendelete 
idén szeptember 1-től a 
tisztképző tan'ntézeteket ka-
tonai felsőoktatási intézmé-
nyekké. katonai főiskolákká 
nyilvánította. Szocialista 
rendszerünk t isztképzésének 
húszéves történetében — 
hangoztatta Oláh István — 
igen fontos állomás ez. Az 
egyesített tiszti iskola, amely 
idén szeptember 1-én át-

avatják tisztekké. A tiszt-
avatást jövőre együttesen 
tartja mind a három főisko-
la, nagy nyilvánosság előtt, 
a fővárosban. 

A tiszti iskolákon igen 
magasfokú a politikai, ka-
tonai és szakmai képzés, 
szoros az elmélet és a gya-
korlat kapcsolata, összhang-
ja. 

A továbbiakban Horváth 
János mérnökezredes, a Zal-
ka Máté katonai műszaki 
főiskola parancsnoka és Ka-

— Meggyőződtünk arról — 
mondotta —, hogy néphad-
seregünk tisztjei politikai-
lag. szakmailag jól képzet-
tek. A katonai főiskolákon 
tanulók a tiszti pályát hiva-
tásnak tekintik s kemt 
munkával, fegyelmezetten 
készülnek arra, hogy az 
egységeknél jól végezzék cl 
feladataikat. Joggal lehe-
tünk büszkék néphadsere-
günkre, katonákra és tisz-
teltre. 

Morvay Sándor 

Befejeződött a közlekedés-
gazdasági konferencia 

Az első Országos Közleke-
désgazdasági Konferencia 
tegnap délelőtt folytatta 
munkáját. Az elméleti és 
gyakorlati kérdésekkel fog-
lalkozó szekciókban érdekes 
előadások hangzottak el az 
árudíjszabásról, a népgazda-
ság munkaerő-mérlegéről, a 
közlekedés munkaerő-gazdál-
kodásáról és az állóeszköz-
gazdálkodásról. 

A konferencia záróülését 
délben, a megyei tanácshá-
za nagytermében tartották 
meg. Dr. Czére Béla. a Köz-
lekedési Múzeum főigazga-
tója. a Közlekedés- és Pos-
taügyi Minisztérium kutató-
csoportjának vezetője és dr. 
Borotvás Elemér, a Buda-
pesti Műszaki Egyetem do-

cense összegezte a szakmai 
tapasztalatokat, majd Szűcs 
Zoltán, a MÁV vezérigazga-
tó-helyettese mondott záró-
beszédet. Hangsúlyozta, hogy 
az időszerű konferencia 
eredményesen töltötte be 
feladatát. Az aktuális köz-
gazdasági, tudományos, el-
méleti-módszertani kérdé-
sekkel Magyarország legki-
tűnőbb szakemberei foglal-
koztak a vártnál is jóval na-
gyobb érdeklődés mellett. 
Ezt bizonyítja az is, hogy 
az ország 116 vállalatától, 
intézményétől. tudományos 
kutatóintézetétől 400-nál is 
többen jelentek meg a szek-
ciók ülésein. Bejelentette, 
hogy az értékes előadások 
anyagát az érdeklődésre való 

tekintettel a KTE hamaro-
san nyomtatásban is megje-
lenteti. Szűcs Zoltán vége-
zetül köszönetet mondott az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottságának, a Csongrád 
megyei és Szeged városi ta-
nácsnak a konferencia meg-
rendezéséhez nyújtott segít-
ségért. Ugyancsak megkö-
szönte a Közlekedéstudomá-
nyi Egyesület, valamint sze-
gedi területi szervezetének 
sikeres munkáját. 

A konferencia résztvevői 
délután a szegedi József At-
tila Tudományegyetem ki-
bernetikai laboratóriumát te-
kintették meg, ahol Muszka 
Dániel tudományos osztály-
vezető ismertette az intézet 
munkáját 
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